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EKSKLUZIV

Poduzeli smo odre|ene aktivnosti kada su u pitanju koruptivna krivi~na djela u svim dr`avnim ministarstvima, javnim preduze}ima 
i drugim upravnim organizacijama Dolaskom Fahrudina Radon~i}a na ~elo Ministarstva sigurnosti dobili smo punu podr{ku 
Razgovarala: 

Semira 
DEGIRMEND@I] 

Dr`avna agencija za istra-
ge i za{titu (SIPA) u pro{loj
godini postigla je izuzetne
rezultate, izjavio je u eksklu-
zivnom intervjuu za „Dnevni
avaz“ direktor SIPA-e Goran
Zubac. On je najavio da }e ova
agencija za provo|enje zako-
na u fokusu svog rada, osim
borbe protiv sistemske koru-
pcije, i u 2013. godini imati
borbu protiv terorizma, orga-
niziranog kriminala te
hap{enje ratnih zlo~inaca.
Zubac je otkrio da je SIPA ve}
provodila aktivnosti protiv
korupcije u dr`avnim institu-
cijama te upozorio da koru-
pcija izjeda tkivo Bosne i He-
rcegovine. 

U{timani orkestar 
Nepuna je godina otka-

ko ste na ~elu Dr`avne age-
ncije za istrage i za{titu, a
ve} se mo`ete pohvaliti da
je iza Vas najbolji rezultat
u 10-godi{njem postojanju
Agencije. [ta je doprinijelo
takvom uspjehu?

- U SIPA-i je od mog do-
laska napravljena jedna inve-
ntura. Jasno smo izdiferenci-
rali sve ono {to su slabosti i
{to mo`e biti ko~nica akti-
vnostima i boljim rezultati-
ma. Definirali smo na{u vi-
ziju i na{e prioritete. 

Agencija ima ljude koji
su pro{li najbolje evropske i
svjetske obuke, tako da ima-
mo kadrove koji se mogu no-
siti s najte`im krivi~nim
djelima. Li~no se smatram
dobrim dirigentom jednog

orkestra koji je trebalo
„u{timati“ kako bismo dobi-
li dobru melodiju. 

Da smo uspjeli, pokazale
su brojne akcije, a posebno
„Lutka“ i „Boss“, koje su bi-
le usmjerene protiv organizi-
ranog kriminala i pranja no-
vca. Te akcije jo{ traju i imat
}e svoj nastavak i epilog.
Zna~ajna je i akcija koju smo
s Obavje{tajno-sigurnosnom
agencijom (OSA) preventi-
vno proveli na suzbijanju te-
rorizma. Ono na {to sam po-
sebno ponosan jesu dobri
me|uljudski i me|unacio-
nalni odnosi u SIPA-i. 

Najavljivali ste da }e pri-
oritet SIPA-e u 2013. godini
biti borba protiv sistemske
korupcije. Imate li plan ka-
ko stati ukraj toj po{asti? 

- Borba protiv korupcije
koja je itekako prisutna i na-
griza tkivo Bosne i Hercego-
vine mora biti prioritet i
SIPA-e, ali i svih ostalih age-
ncija koje se bave tim proble-
mom i koje moraju dati jasan
odgovor. Do sada nisam o to-
me govorio, ali re}i }u da smo
u pro{loj godini proveli
odre|ene aktivnosti kada su
u pitanju koruptivna kri-
vi~na djela u svim dr`avnim
ministarstvima, javnim pre-
duze}ima i drugim upravnim
organizacijama.

Za javnost je ~esto lo-
gi~no da neka na{a aktivno-
st zavr{i hap{enjima,
me|utim, postoji odre|en
broj koruptivnih djela koja
ne okon~aju tako. Tu`ila{tvu
BiH podnijeli smo odre|en
broj krivi~nih prijava zbog
koruptivnih krivi~nih djela,
a o kojima se Tu`ila{tvo tr-

eba odrediti i procijeniti,
{ta i kako dalje. U na{em fo-
kusu i dalje ostaju i borba pr-
otiv terorizma, organizira-
nog i finansijskog krimina-
la i predmeti ratnih zlo~ina. 

Dobra klima 
Spomenuli ste ko~nice u

aktivnostima SIPA-e. Na
{to, konkretno, mislite?

- Prvenstveno mislim na
pravnu regulativu i prepre-
ke koje se ne mogu prevazi}i
preko no}i. Me|utim, ima-
mo uva`avanje i razumijeva-
nje svih ostalih institucija,

prije svega, Ministarstva be-
zbjednosti, da sve to ide u
`eljenom pravcu vezano za
izmjene zakona o polici-
jskim slu`benicima.

@elim re}i da postoji je-
dna dobra klima u Minista-
rstvu bezbjednosti otkako
je na njegovo ~elo do{ao Fa-
hrudin Radon~i}. ^injenica

je da su neki na{i zna~ajni
zahtjevi, koji su bili na
~ekanju, njegovim dolaskom
rije{eni veoma brzo, kore-
ktno, profesionalno i na obo-
strano zadovoljstvo. Mogu
da ka`em da smo sad dobili
ono {to smo mi, direktori
dr`avnih agencija, smatrali
da nam treba, a to jeste da
nam Ministarstvo bezbje-
dnosti bude okvir koji }e
nam pru`ati mogu}nosti i
stvarati uslove za {to bolje
djelovanje i za {to ve}e rezu-
ltate. Danas smo to, ko-
na~no, dobili i imamo punu

podr{ku ministra Radon~i}a. 
Pru`aju li Vam ostale

institucije adekvatnu po-
dr{ku u materijalno-te-
hni~kom smislu?

- Svjesni smo ekonomske
situacije u BiH i toga da je
bud`et limitiran. Mo`emo
biti zadovoljni da nas ipak u
granicama mogu}eg prate

Ministarstvo bezbjednosti i
Savjet ministara. Ono na
~emu ja istrajavam jeste ma-
terijalno opremanje, pose-
bno ofanzivnom tehnikom,
kako bismo mogli da damo
pravi rezultat s obzirom na
aktivnosti koje najavljuje-
mo u narednom periodu. 

Dobra vijest je da je Savjet
ministara donio odluku o
vi{egodi{njem kapitalnom ula-
ganju u izgradnju baze Speci-
jalne jedinice SIPA-e, vrije-
dnosti oko 10 miliona KM. Ti-
me je aktuelno politi~ko ruko-
vodstvo jasno stavilo do zna-

nja da im je prioritet rad SIPA-
e i problemi koje }emo mi mo-
rati rje{avati u budu}nosti i da
}emo zato morati izdvojiti
odre|ena sredstva. 

Ni ja kao direktor ne sje-
dim skr{tenih ruku i ovu ene-
rgiju koju imamo prepoznaju
i na{i me|unarodni partneri
i prijatelji koji svake godine

kroz razne vidove donacije
obezbijede SIPA-i zna~ajnu
nedostaju}u opremu. 

Ubrzati istrage 
Kako ocjenjujete sara-

dnju s Tu`ila{tvom i Su-
dom BiH? 

- Mi mo`emo adekvatan
odgovor na sve oblike krimi-
nala dati samo u zajedni~koj si-
nergiji policije, tu`ila{tva i
suda. Ukoliko jedna karika za-
ka`e, mi ne}emo imati rezulta-
te koje smo o~ekivali. Samo sa-
radnjom koja je za sada i sa
svim drugim policijskim age-
ncijama, a i Tu`ila{tvom i Su-
dom BiH, podignuta na izuze-
tan nivo mogu biti sjajno izve-
dene najve}e policijske akcije.
S ciljem {to bolje saradnje, ja
}u odmah nakon imenovanja
glavnog tu`ioca BiH Gorana
Salihovi}a tra ìti zajedni~ki sa-
stanak na kojem }emo s na{im
saradnicima razgovarati o
otklanjanju eventualnih slabo-
sti te o tome kako da predme-
ti i istrage koje radimo budu
okon~ani br`e i sa {to adekva-
tnijim rezultatom. 

Kakva je uloga SIPA-e
u suzbijanju kriminala u
regionu i Evropi? 

- Imamo trenutno izuze-
tnu saradnju sa svim dr`ava-
ma u regionu, a zahtjevi
me|unarodne pravne pomo}i
drugih zemalja na{ su priori-
tet jer i na taj na~in dajemo do
znanja da smo ozbiljna agenci-
ja. Posljednji slu~aj eksplozi-
ja u Hrvatskoj jedan je od onih
na ~ijem je rasvjetljavanju
u~estvovala i SIPA, za {to
smo dobili i zahvale iz susje-
dne zemlje. 

Zubac je ju~er odr`ao
sastanak s njema~kom
ambasadoricom u BiH Ulr-
ike Marijom Knoc (Knotz),
koja je tom prilikom, u ime
Saveznog kriminalisti~kog
ureda (BKA), SIPA-i doni-
rala fotografsku opremu vr-
ijednu 47.000 KM.

Kako su kazali i Zubac i
Knoc, donacija je rezultat
vi{egodi{nje i izuzetno usp-
je{ne saradnje ovih dviju
agencija, koja }e, kako je
re~eno, ju~er biti nastavlje-
na i u narednom periodu. 

Uru~ena vrijedna donacija Njema~ke

Zubac i Knoc: Dobra saradnja 

Zubac: Smatram se
dobrim dirigentom 

jednog orkestra koji
je trebalo „u{timati“
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Goran Zubac, direktor Dr`avne agencije                   za istrage i za{titu
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